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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

 

Készült Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének Környezetvédelmi és 

Vállalkozásfejlesztési Bizottsága 2021. október 7. napján 10 óra 5 perckor megtartott nyílt 

ülésén a Városháza Dísztermében.  
Az Környezetvédelmi és Vállalkozásfejlesztési Bizottság ülését a Pénzügyi, Városfejlesztési, 

Egészségügyi és Szociális Bizottsággal, az Ügyrendi, Összeférhetetlenségi és 

Vagyonnyilatkozat-kezelő Bizottsággal, a Humán Ügyek Bizottságával, valamint a Sport 

Bizottsággal együttesen tartotta. 

 

Jelen vannak: 

 

1. Takács József, bizottsági elnök 

2. dr. Konczer Erik, bizottsági tag 

3. Benedek-Nagy Nikolett, bizottsági tag 

4. Szabó István, bizottsági tag 

5. Vajda Bence, bizottsági tag 

6. Wolz Ilona, bizottsági tag 

 

Meghívottként, hallgatóságként jelen van: 
 

1. dr. Molnár Attila, polgármester 

2. Czita János, alpolgármester 

3. Turi Bálint, alpolgármester 

4. dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyző 

5. Dombay Gábor, képviselő 

6. dr. Nemes Andrea, képviselő 

7. Kalocsai Imréné, a Moore Stephens K-E-S Audit Kft. könyvvizsgálója 

8. dr. Lendvay Endre, a Responsum Kft. ügyvezető igazgatója 

 

Takács József, a Környezetvédelmi és Vállalkozásfejlesztési Bizottság elnöke: Köszönti a 

bizottsági ülés valamennyi résztvevőjét. Megállapítja, hogy a Környezetvédelmi és 

Vállalkozásfejlesztési Bizottság ülése határozatképes, a bizottság 7 tagja közül 6 fő jelen 

van. Távol van Géringer László, bizottsági tag. Ezt követően az elnök megnyitja a bizottság 

ülését. Kéri a Környezetvédelmi és Vállalkozásfejlesztési Bizottság tagjait, hogy szavazzanak 

a napirendek elfogadásáról. 

 

A döntéshozatalban 6 bizottsági tag vesz részt. A Környezetvédelmi és Vállalkozásfejlesztési 

Bizottság 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadja a KP/2-2/2021. 

iktatószámú meghívóban szereplő a Környezetvédelmi és Vállalkozásfejlesztési Bizottságot 

érintő napirendi pontokat 
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Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének Környezetvédelmi és 

Vállalkozásfejlesztési Bizottsága 1/2021. (X.7.) határozata: 

 

A Környezetvédelmi és Vállalkozásfejlesztési Bizottság a 2021. október 7-i ülés napirendjeit 

az alábbiak szerint fogadja el: 

 

1. Pénzügyi tárgyú döntések meghozatala 

      Előterjesztő: dr. Molnár Attila polgármester 

                     dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyző 

 

2. Településrendezési eszközökkel kapcsolatos döntések meghozatala 
      Előterjesztő: dr. Molnár Attila polgármester 

                     dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyző 

 

3. Komárom Város Klímastratégiájának elfogadása 
      Előterjesztő: dr. Molnár Attila polgármester 

                     dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyző 

 

      Határidő:  azonnal 
      Felelős:      Takács József elnök 
 
 

Napirendek:  
 

1. Pénzügyi tárgyú döntések meghozatala 

       Előterjesztő: dr. Molnár Attila polgármester 

                          dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyző 

 

Takács József, a Környezetvédelmi Bizottság elnöke: Megadja a szót dr. Molnár Attila 

polgármesternek. 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy a helyi adóbevételeknek köszönhető, hogy 

az év elején megbecsült bevételnél magasabb összeg érkezett be, amely megközelíti a 3,9 

milliárd forintot. A járvány miatt nehéz helyzetbe került vállalkozások támogatása helyi és 

országos szinten is fő feleadatként szerepelt a gazdaság helyreállításának érdekében, ennek 

köszönhetően az idegenforgalmi adót, valamint az 1.250.000. forint alatti adóalappal 

rendelkezőknek a helyi iparűzési adót nem kell megfizetniük 2021. év végéig. A helyi 

vendéglátó egységeknek nem kell a teraszokért bérleti díjat fizetniük. Bevezetésre került az 

első lakáshoz jutók támogatása, a kelengyepénz pedig a duplájára nőtt. Támogatást kaptak 

továbbá az egészségügyi dolgozók, a kórház, valamint a háziorvosi praxisok.  

 

Takács József, a Környezetvédelmi Bizottság elnöke: Ismerteti az előterjesztés lényegét. 

Megkérdezi, hogy van-e további kérdése, észrevétele, hozzászólása a Környezetvédelmi 

Bizottság tagjainak a napirenddel kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a 

Környezetvédelmi Bizottság tagjaihoz, hogy szavazzanak a KP/1-25/2021. iktatószámú 

előterjesztésben szereplő rendelet-tervezet és határozati javaslat elfogadásáról.  
 

A döntéshozatalban 6 bizottsági tag vesz részt. A Környezetvédelmi Bizottság 5 igen 

szavazattal, 1 tartózkodás mellett és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
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Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének Környezetvédelmi és 

Vállalkozásfejlesztési Bizottsága 2/2021. (X.7.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének Környezetvédelmi és 

Vállalkozásfejlesztési Bizottsága a Pénzügyi tárgyú döntések meghozataláról 

szóló KP/1-25/2021. iktatószámú előterjesztésben szereplő rendelet-tervezetet és 

határozati javaslatot elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.  

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Takács József elnök 
 

 

2. Településrendezési eszközökkel kapcsolatos döntések meghozatala 
       Előterjesztő: dr. Molnár Attila polgármester 

                          dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyző 

 

Takács József, a Környezetvédelmi Bizottság elnöke: Ismerteti az előterjesztés lényegét. 

Megadja a szót dr. Molnár Attila polgármesternek. 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy az Eurovelo 6 kerékpáros útvonal 

fejlesztésének érdekében vált szükségessé a településrendezési eszközök 28. számú 

módosítása, mivel a tervezett nyomvonal jelenleg nincs összhangban a korábbi 

rendelkezésekkel.   

 

Czita János, alpolgármester: Elmondja, hogy több lejáró is készül az Eurovelo 6 

kerékpárútról, ezért a kerékpárosok tudják folytatni útjukat akár a Monostori híd felé is. Az 

ácsi szakasz a Fenyves utca végén fog csatlakozni a komáromihoz. A nyomvonal műszaki 

szempontból vizsgálva nem tökéletes, mivel ahhoz egészséges fák kivágása lett volna 

szükséges, amelyet a városvezetés nem támogatott, ezért több helyen elkerüli a fákat, aminek 

következtében elvétve nem lesz egyenes az út. Elmondja, hogy a Csillagerőd előtt is elhalad 

majd az új kerékpárút, ami a turizmus szempontjából előnyös.   

 

Takács József, a Környezetvédelmi Bizottság elnöke: Megkérdezi, hogy van-e további 

kérdése, észrevétele, hozzászólása a Környezetvédelmi Bizottság tagjainak a napirenddel 

kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Környezetvédelmi Bizottság tagjaihoz, 

hogy szavazzanak a KP/1-27/2021. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati 

javaslatok elfogadásáról. 

 

A döntéshozatalban 6 bizottsági tag vesz részt. A Környezetvédelmi Bizottság 6 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének Környezetvédelmi és 

Vállalkozásfejlesztési Bizottsága 3/2021. (X.7.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének Környezetvédelmi és 

Vállalkozásfejlesztési Bizottsága a településrendezési eszközökkel kapcsolatos 

döntések meghozatala tárgyú KP/1-27/2021. iktatószámú előterjesztésben 

szereplő határozati javaslatokat elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.  

 

Határidő:  azonnal 
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Felelős:  Takács József elnök 

3. Komárom Város Klímastratégiájának elfogadása 
       Előterjesztő: dr. Molnár Attila polgármester 

                          dr. Baksa-Ströcker Renáta jegyző 

 

Takács József, a Környezetvédelmi Bizottság elnöke: Ismerteti az előterjesztés lényegét. 

Megadja a szót Lendvay Endrének a Responsum Kft. ügyvezető igazgatójának. 

 

Lendvay Endre, a Responsum Kft. ügyvezető igazgatója: Megtartja a prezentációját a 

jegyzőkönyv mellékletében foglaltak szerint. Elmondja, hogy Komárom Város által 

benyújtott „Klímabarát Komárom” nevű pályázat fontos része a város klímastratégiájának 

elkészítése. A stratégiát a Responsum Kft. munkatársai a Klímabarát Települések Szövetsége 

által közzétett Módszertani útmutató alapján készítettek el. A klímastratégia tartalmazza a 

Komárom városra kiszámított üvegházhatású gáz kibocsátási és elnyelési leltár adatokat is. 

Komáromban a legtöbb üvegházhatású gáz kibocsátást az energiafogyasztás, majd a 

közlekedés okozza. A stratégia 10 fő célt nevesít a kibocsátott üvegházhatású gázok 

csökkentésére, ennek elérésére pedig 39 intézkedést jelöl meg települési szinten az 

üvegházhatású gázok mennyiségének csökkentése, alkalmazkodás és szemléletformálás 

területén. 

 

Takács József, a Környezetvédelmi Bizottság elnöke: Megköszöni a tájékoztatást. Megadja 

a szót dr. Konczer Erik bizottsági tagnak. 

 

dr. Konczer Erik, bizottsági tag: Javasolja, hogy a Klímastratégia 5. és 58. oldalán 

olvasható jövőkép, mely szerint „Komárom 2030-ig olyan várossá kíván fejlődni, amely a 

jelenlévő ipari vállalkozások előnyeit kihasználja, miközben különös figyelemmel fordul a 

természeti értékek védelme és fejlesztése felé, biztosítja a komáromiaknak az egészséges 

lakó- és munkakörnyezetet, innovatív módszerek segítségével és a vállalkozói szféra 

részvételével csökkenti a kibocsátást, növeli az energiahatékonyságot.” mondat módosítását 

az alábbiak szerint: „Komárom 2030-ig olyan várossá kíván fejlődni, amely különös 

figyelemmel fordul a természeti értékek védelme és fejlesztése felé, miközben a jelenlévő 

ipari vállalkozások előnyeit kihasználja, biztosítja a komáromiaknak az egészséges lakó- és 

munkakörnyezetet, innovatív módszerek segítségével és a vállalkozói szféra részvételével 

csökkenti a kibocsátást, növeli az energiahatékonyságot.” Kérdése, hogy a jelenlegi anyag 

miért nem tartalmaz pontosabb adatokat arra vonatkozóan, hogy milyen mértékű a város szén-

dioxid kibocsátása és ehhez képest milyen kibocsátás csökkenést vállal a jövőben? 

 

Takács József, a Környezetvédelmi Bizottság elnöke: Megköszöni a javaslatot. Megadja a 

szót dr. Molnár Attila polgármesternek.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Egyetért a módosítási javaslattal. 

 

Takács József, a Környezetvédelmi Bizottság elnöke: Megadja a szót Czita János 

alpolgármesternek. 

 

Czita János, alpolgármester: Elmondja, hogy a gazdasági élet folyamatos fejlődése miatt 

nem állapítható meg pontosabb adat a szén-dioxid kibocsájtást illetően. Az elektromos autók 

használata nagyban csökkenteni fogja ezeket az adatokat. Az ipari park gyors fejlődési üteme 

miatt a klímaváltozás következményeivel rendkívül fontos foglalkozni. A lakosok körében is 

szükséges a tudatos energiatakarékosság egy fenntarthatóbb, egészséges környezet érdekében.  
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Takács József, a Környezetvédelmi Bizottság elnöke: Megadja a szót Szalai Noel 

bizottsági tagnak. 
 

Szalai Noel, bizottsági tag: Megköszöni a Responsum Kft-nek a mindenre kiterjedő, alapos 

munkát. Elmondja, hogy a zöldterületek növelése, a fásítás már évek óta jól halad a városban, 

de országos viszonylatban lemaradást tükröznek az adatok. Az ipari park méretéhez képest 

további fejlesztésekre van szükség ezen a téren. Javasolja, hogy az önkormányzat 

zöldstratégiája legyen összhangban a gazdasági szempontokkal. Továbbá javasolja erdősávok 

kialakítását és a közlekedés fejlesztését.   

 

Takács József, a Környezetvédelmi Bizottság elnöke: Megkérdezi, hogy a klímacsoport 

milyen gyakran fog ülésezni és mikor számol be a bizottságnak? Megadja a szót dr. Baksa-

Ströcker Renáta jegyzőnek.  

 

dr. Baksa-Ströcker Renáta, jegyző: Javasolja, hogy a Klímacsoport kéthavonta ülésezzen és 

évente számoljanak be a célok megvalósulásának alakulásáról. 

 

Takács József, a Környezetvédelmi Bizottság elnöke: Megkérdezi, hogy van-e további 

kérdése, észrevétele, hozzászólása a Környezetvédelmi Bizottság tagjainak a napirenddel 

kapcsolatban? Megállapítja, hogy nincs. Kérése a Környezetvédelmi Bizottság tagjaihoz, 

hogy szavazzanak a KP/1-29/2021. iktatószámú előterjesztésben szereplő határozati javaslat 

elfogadásáról, azzal a módosítással, amit dr. Konczer Erik képviselő javasolt.  
 

A döntéshozatalban 6 bizottsági tag vesz részt. A Környezetvédelmi Bizottság 6 igen 

szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének Környezetvédelmi és 

Vállalkozásfejlesztési Bizottsága 4/2021. (X.7.) határozata: 

 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének Környezetvédelmi és 

Vállalkozásfejlesztési Bizottsága a Komárom Város Klímastratégiájának 

elfogadása tárgyú határozati javaslatot az elhangzott módosítási javaslattal 

együtt elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.  

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Takács József elnök 
 

 

 

Az Környezetvédelmi és Vállalkozásfejlesztési Bizottság nyílt ülése 11 óra 30 perckor véget 

ér. 

k. m f. 

 

 

 

 

 

 Takács József Vajda  Bence 

 bizottsági elnök bizottsági tag 
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